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ZÁPIS ZE ZASEDÁNÍ AKADEMICKÉHO SENÁTU SU OPF 

 

Poř. číslo zápisu:  28 

Datum zasedání:  26. 2. 2014 

Přítomni:  Bernatík, Botlík, Činčala, Dziadková, Franěk, Hečko, Laňková, 

Koštuříková, Řihák (přišel v průběhu jednání), Suchánek, Šimáková, 

Verner, Vodová  

Omluveni:  -- 

Hosté:   Tuleja 

Program:  

1. Podmínky přijímacího řízení do doktorského studijního programu (prezenční a 

kombinovaná forma) SU OPF pro ak. rok 2014/2015  

2. Výroční zpráva o činnosti SU OPF za rok 2013 (VZ 2013) 

3. Vyhodnocení Aktualizace dlouhodobého záměru SU OPF za rok 2013 (ADZ 

2013) 

4. Různé 

 

 

 

Předseda senátu přivítal přítomné a seznámil je s programem zasedání. Přítomní členové 

senátu s navrženým programem vyslovili souhlas. 

 

Hlasování:  
Pro:  12   Proti: 0   Zdrželi se:  0   

 

 

 

1. Podmínky přijímacího řízení do doktorského studijního programu (prezenční a 

kombinovaná forma) SU OPF pro ak. rok 2014/2015  

 

Dokument v zastoupení prof. Skokana představil dr. Bernatík. 

 

Ing. Hečko zmínil povinnou přílohu k přihlášce a to doložení seznamu dosavadní publikační 

činnosti uchazeče. Děkan uvedl, že seznam publikační činnosti dokládá uchazeč pouze 

v případě, že již byl aktivní v publikační činnosti. Seznam publikační činnosti je jedním 

z kritérií posouzení uchazeče. Dále byla diskutována přijímací zkouška, při níž se prověřují 

odborné vědomosti uchazeče ze znalosti ekonomické teorie, matematicko-statistických metod 

a zvoleného oboru. Ing. Hečko a Ing. Řihák navrhli upřesnit formulaci „zvoleného oboru“. 

Doc. Suchánek navrhl její případné vypuštění. Děkan uvedl, že tuto formulaci obsahovaly 

i Podmínky přijímacího řízení do doktorského studijního programu pro ak. rok 2013/2014, 

nicméně je možné ji blíže specifikovat a požádal senátory o návrhy. Po diskusi k této věci 

bude původní formulace v dokumentu zachována. 
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Hlasování: (včetně ing. Řiháka) 

Pro:  13   Proti: 0   Zdrželi se:  0   
 

Usnesení:  
Akademický senát Slezské univerzity, Obchodně podnikatelské fakulty v Karviné schvaluje 

Podmínky přijímacího řízení do doktorského studijního programu (prezenční a kombinovaná 

forma) SU OPF pro ak. rok 2014/2015  v předloženém znění. 

 

 

 

2. Výroční zpráva o činnosti SU OPF za rok 2013 (VZ 2013) 

 

Dokument představil děkan fakulty. Výroční zpráva byla zpracována dle osnovy MŠMT.  

 

Ing. Botlík zmínil vykazování publikační činnosti, a to změnu stávajícího způsobu, kdy není 

možné publikační výstupy vykazovat jako zalistované, jelikož v  době vypracování VZ 

zalistované nejsou. Ing. Botlík navrhl jejich zařazení do VZ např. pod označením „výstupy 

u nichž se předpokládá zalistování“, popř. ve VZ uvést odkaz na publikace, které byly 

v minulém roce zalistovány, avšak v době vypracování VZ nebyly. Ing. Botlík dále požádal, 

aby se pro účely vypracování VZ (oblast publikační činnosti) využíval export dat z Athosu. 

Děkan poděkoval za podnět. Jelikož je struktura VZ dána, dosavadní vykazování publikační 

činnosti bude zachováno. Ing. Botlík uvedl, že publikační výstupy jsou součástí i jiných 

aktivit např. SGS, kdy při posuzování mají velkou váhu bodované výstupy, které je obtížné 

získat, neboť studenti doktorského studia se účastní především doktorských konferencí, které 

zalistované nejsou. Dále byla senátory zmíněna celková filozofie a pravidla SGS, která nejsou 

optimálně nastavena. Bylo poukázáno na posuzování publikačních výstupů řešitele (školitele), 

na základě nichž se posuzuje kvalita celého řešitelského týmu, tzn. že na projekty dosáhnou 

jen ti, kteří jsou „úspěšní v publikačních výstupech“. Přítomní se domnívají, že posuzovat by 

se měly pouze výstupy studentů. Dále byl zmíněn poměr zapojení studentů a ak. pracovníků, 

kdy do projektu by měli být zapojeni především studenti doktorského či magisterského studia. 

Přítomní se shodli, že pro optimální nastavení pravidel SGS je nutná úprava současné 

směrnice rektora. Ing. Hečko uvedl, že bude-li požádán, je ochoten na změně pravidel 

spolupracovat. Děkan uvedl, že na toto téma je potřeba zahájit diskusi a přislíbil, že o této 

skutečnosti bude 3. 3. 2014 informovat rektora SU. 

 

 

Hlasování:  
Pro:  13   Proti: 0   Zdrželi se:  0   
 

Usnesení:  
Akademický senát Slezské univerzity, Obchodně podnikatelské fakulty v Karviné schvaluje 

Výroční zprávu o činnosti SU OPF za rok 2013 v předloženém znění. 
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3. Vyhodnocení Aktualizace dlouhodobého záměru SU OPF za rok 2013 (ADZ 

2013) 

 

Děkan představil předložený dokument, který vychází z Aktualizace dlouhodobého záměru 

vzdělávací, vědecké, výzkumné, vývojové, inovační a umělecké tvůrčí činnosti Slezské 

univerzity v Opavě na rok 2013, které zpracovávalo předchozí vedení fakulty. Z daného 

důvodu bylo obtížné některé cíle naplnit.  

 

Ing. Hečko požádal o objasnění normativu pro financování studentů, jelikož se domnívá, že 

údaje v předkládaném dokumentu (str. 4, odstavec 2) nejsou správné. Děkan a dr. Franěk 

uvedli, že data budou ve spolupráci s proděkanem Gongolem ověřena a v případě, že jsou 

nesprávná, budou opravena. Dále Ing. Hečko vznesl dotaz, jakým způsobem probíhá 

spolupráce SU OPF s Úřadem práce (str. 13) a jaká je uplatnitelnost absolventů na trhu práce. 

K danému bodu se vyjádřil děkan fakulty. Dr. Franěk uvedl, že Vyhodnocení ADZ považuje 

za důležitý dokument a navrhuje pro příští rok aktualizovat jeho podobu, tak aby 

u jednotlivých bodů (cílů) bylo možné uvést konkrétní kroky jejich realizace. Důležité je také 

správné nastavení „kontrolovatelných údajů“. Děkan uvedl, že dokument vychází ze 

struktury univerzitního DZ a u některých bodů bylo obtížné uvést konkrétní kroky realizace 

(viz výše). 

 

Hlasování:  
Pro:  11 (bez doc. Suchánka)   Proti: 0   Zdrželi se:  1  
 

Usnesení:  
Akademický senát Slezské univerzity, Obchodně podnikatelské fakulty v Karviné schvaluje 

Vyhodnocení Aktualizace dlouhodobého záměru SU OPF za rok 2013 s případným 

zapracováním změny týkající se normativu financování studentů. 

 

 

 

4. Různé 

 

Mzdový předpis: Ing. Botlík zmínil Mzdový předpis SU a jeho možnou změnu, a to zavedení 

další složky ke mzdě (vedle výkonnostní odměny), kterou by bylo možné upravovat ve vztahu 

k finanční situaci fakulty, popř. výkonnostní odměnu přejmenovat. Snižování výkonnostní 

odměny považuje za nesprávné, neboť při větším pracovním výkonu pracovníka by se měla 

zvyšovat. Děkan uvedl, že Mzdový předpis, tak jako jiné vnitřní normy schválil AS SU. Dle 

Mzdového předpisu může být výkonnostní odměna kdykoliv stanovena, odebrána či upravena 

a její výše je dána také ekonomickou situací součásti či SU. Pojem výkonnostní odměna 

považuje děkan za nešťastný. Dr. Franěk osvětlili proces schvalování Mzdového předpisu. 

Děkan zmínil snížení mezd (5% u pedagogických pracovníků a 2% u nepedagogických 

pracovníků), které šly na vrub snížení výkonnostní odměny. Dále děkan hovořil o rozdělení 

finančních prostředků v rámci ukazatele K  a  ukazatele A (propočty jsou správné) a poklesu 

objemu finančních prostředků, kdy v důsledku celkového propadu rozpočtu fakulty je 

nezbytné omezení počtu vyučovaných oborů, tak výrazná restrukturalizace fakulty, o níž bude 

děkan informovat na příštím zasedání AS SU OPF. Přítomní dále diskutovali o kvalitativních 

ukazatelích a koeficientu ekonomické náročnosti studijních oborů. 
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Odškodné: Ing. Botlík se dotázal na vyplacení odškodného 2 bývalým zaměstnankyním 

a osobní zodpovědnosti členů bývalého vedení fakulty. Děkan uvedl, že dr. Lánské bylo 

vyplaceno odstupné a náhrada mzdy celkově ve výši cca 560 tis. Kč, v případě 

Mgr. Ruberové byl soud prozatím odložen. Vzhledem k tomu, že soudní spor neskončil, nebyl 

dán podnět škodní komisi SU. 

 

Soutěž: Ing. Botlík navrhuje pro zaměstnance uspořádat soutěž na podávání zlepšovacích 

návrhů a podnětů. V případě jejich realizace, by bylo zaměstnanci vyplaceno finanční 

ohodnocení.  

 

Volby: Ing. Verner uvedl, že ve dnech 25. 2. - 27. 2. 2014 probíhají doplňovací volby do 

studentské komory AS SU za OPF. V této souvislosti děkuje všem, kteří se organizačně 

podílejí na jejich průběhu. 

 

 

Předseda AS SU OPF poděkoval za účast a ukončil jednání. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Příští zasedání AS SU OPF se uskuteční 19. 3. 2014 ve 13:00 hodin, neboť 26. 3. 2014 

probíhá zasedání Vědecké rady SU OPF.  

 

 

 

 

 

Za správnost: Ing. Werner Bernatík, Ph.D. 

Zapsala: Ing. Martina Kozubková 
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Usnesení ze zasedání AS SU OPF ze dne 26. 2. 2014 

 
 

1. Akademický senát Slezské univerzity, Obchodně podnikatelské fakulty v Karviné 

schvaluje Podmínky přijímacího řízení do doktorského studijního programu 

(prezenční a kombinovaná forma) SU OPF pro ak. rok 2014/2015  v předloženém 

znění. 

 

2. Akademický senát Slezské univerzity, Obchodně podnikatelské fakulty v Karviné 

schvaluje Výroční zprávu o činnosti SU OPF za rok 2013 v předloženém znění. 

 

3. Akademický senát Slezské univerzity, Obchodně podnikatelské fakulty v Karviné 

schvaluje Vyhodnocení Aktualizace dlouhodobého záměru SU OPF za rok 2013 

s případným zapracováním změny týkající se normativu financování studentů. 

 

 

Ing. Werner Bernatík, Ph.D. 

Předseda AS SU OPF 


